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Grimmige tijden Grimmige tijden 
rond de bescherming rond de bescherming 
van de wolfvan de wolf
De wolf is strikt beschermd volgens de Conventie van Bern, de Habitat richtlijn en de Neder
landse omgevingswet. Maar sinds de 30jarige pony Dolly van Ursula von der Leyen werd 
aangevallen door een wolf en na de opkomst van agropopulistische partijen in Europa, waait  
er een gure wind als het om de bescherming van in het wild levende dieren gaat.  

Op 3 december vond er in Straatsburg een stem-
ming plaats onder landen die deelnemen aan de 
Conventie van Bern. Daar tekende zich een ruime 
meerderheid af van landen, die willen dat de wolf 
minder bescherming zou moeten krijgen. Van strikt 
beschermd naar ‘beschermd’. Er was geen unani-
miteit over dit verzoek maar dat is ook niet nodig 
voor wijziging van een beschermde soort onder 
de Conventie van Bern. Een gewone meerderheid 
van landen (waaronder Nederland) stemde voor 
afschaling van de bescherming. Maar gelukkig is de 
wolf daarmee nog lang niet vogelvrij.

Een volgende noodzakelijke stap om de bescher-
mingsstatus van de wolf af te schalen kan pas over 
ongeveer drie maanden plaatsvinden, als er wordt 
vergaderd over de Habitat richtlijn. Om die te wij-
zigen is er eenparigheid van stemmen 
nodig en er zijn al diverse landen, 
die hebben aangegeven daarin 
niet mee te gaan. Het Europese 
Hof van Justitie heeft recent uit-
spraak gedaan over de mogelijk-
heid om wolven af te schieten 
in Spanje, een land waar de wolf 
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niet strikt beschermd maar ‘gewoon beschermd’ is.
Die uitspraak laat aan duidelijkheid niets te wen-
sen over: er mag in geen van de lidstaten worden 
gejaagd op de wolf, zolang de gunstige staat van 
instandhouding nog niet is bereikt in heel Europa. 
En dat is nog lang niet het geval.

Probleemwolven
De fantasie van jagers en agropopulisten, dat de 
wolf door het besluit van 3 december dus al be-
jaagbaar zou zijn, moet naar het rijk der fabelen 
worden verwezen. In de Nederlandse situatie ver-
andert er niet veel. Alleen ‘probleemwolven’ mogen 
worden afgeschoten. Probleemwolven zijn wolven 
die bij herhaling schapen aanvallen die achter een 
deugdelijk wolfwerend hek staan, of wolven die 
mensen of huisdieren agressief benaderen in de 

bewoonde omgeving. En daar is hier 
geen sprake van.

In 97% van de gevallen waarin 
schapen werden aangevallen 
door wolven was er geen deug-
delijk wolfwerend hek, zoals 
wettelijk wel verplicht is. En in 
gevallen waarin honden bena-
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derd werden door een wolf was er nooit sprake 
van een aangelijnde hond. Waar wolven dichtbij 
mensen kwamen, was er altijd sprake van dieren, 
die bijgevoerd waren (in Ermelo bijvoorbeeld met 
hamburgers en frikandellen om van dichtbij een 
mooie foto te kunnen maken van een wolf) of van 
mensen, die met loslopende honden in wolvenge-
bied liepen. Er is in Nederland nergens een mens 
door een wolf aangevallen in de 21e eeuw.

Wolvenhaters kraaien victorie
Toch heeft het besluit van de afgevaardigden bij 
de Conventie van Bern een vervelende bijwerking. 
Hoewel er in juridische zin nog niets is veranderd, 
berichten de media dat wolven binnenkort bejaag-
baar zouden kunnen zijn en kraaien wolvenhaters 
victorie. 
Gedeputeerden in wolvenprovincies als Drenthe 
en Gelderland pleiten openlijk voor 
‘wolvenvrije zones’. Iets dat absoluut 
niet mogelijk is maar dat de publieke 
opinie wel degelijk beïnvloedt. Zo 
wil BBB-gedeputeerde Harold Zoet 
in Gelderland opnieuw een vergun-
ning verlenen om wolven met paint-
balls te beschieten en dat terwijl er al maanden 
geen incidenten zijn geweest, die daar aanleiding 
voor zouden kunnen geven. Ook de BBB-gedepu-
teerde in Drenthe pleit voor drieste maatregelen 
en CDA gedeputeerde Mirjam Sterk in Utrecht wil 
zelfs een hele wolven familie vangen met pootklem-

men en alle dieren in de roedel van een zender voor-
zien, zodat ze permanent kunnen worden gevolgd. Een 
heel slecht onderbouwd plan, zoals een eerdere aan-
vraag ook al liet zien. Bovendien wil ze ook nog eens 
jagers betrekken bij het vangen van de wolven, terwijl 
jagers openlijk een bloedhekel aan wolven hebben.
 
Rechtszaken
We hebben binnenkort rechtszaken in Arnhem, Utrecht 
en Leeuwarden om de wolf bescherming te bieden. 
Omdat dergelijke procedures zeer kostbaar zijn, hebben 
we een Wolvenfonds opgericht waarin mensen kunnen 
bijdragen aan deze procedures.

Wolvenfonds*

Alstublieft, help ons, want zonder u is de wolf in de 
praktijk rechteloos. Zelfs al is er wettelijke bescherming. 
Iemand zal het bij de rechter op moeten nemen voor 

dit dier. U kunt uw bijdrage storten 
op de bankrekening die wij speciaal 
voor dit nieuwe fonds geopend heb-
ben: NL84INGB0000116072 t.n.v. 
Stichting De Faunabescherming, 
o.v.v. Wolvenfonds. Uw gift komt in 
aanmerking voor fiscale aftrek om-

dat we een ANBI zijn. De overheid betaalt dus mee aan 
uw hulp. We zullen er alles aan doen om de wolf naast 
wettelijke bescherming ook werkelijke bescherming te 
bieden. Doet u mee?

* Zie wolvenfonds.nl

De wolf heeft uw hulp nu meer dan ooit nodig. Foto: Arjen Heeres

Wolvenfonds opgericht 
om juridische kosten  
te dekken.

https://wolvenfonds.nl/

